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Sarajevo, 27. 4. 2021. 

Z A P I S N I K 

70. sjednice Vijeća nacionalnih manjina BiH, 

održane 23. 4. 2021. 

 

Sjednica Vijeća nacionalnih manjina BiH počela je u 14.30 sati. 

 

Sjednici su bili nazočni: Andrija Svatok, predsjedatelj, Tihomir Knežiček, Jovanka 

Manzalović-Šalaka, Velibor Kuvač, Dragan Marković, Todorka Jovanović, Silvija Vujović, 

Hakan Varan, Eva Pašić-Juhas, Mladen Radmilović, Halil Bicaj, Tijana Vučurević i Dejan 

Piotrovski. 

Opravdano nisu bili nazočni: Vjeročka Gajić, Davor Ebner, Marija Grbić, Nedžad Jusić i Jakob 

Finci.  

 

Sjednici su također bili nazočni: Maja Lukić-Schade iz Ureda Vijeća Europe u BiH, Enver 

Bogućanin iz Sektora za odnose s javnošću Tajništva Parlamentarne skupštine BiH i Aida Kreho, 

tajnica Zajedničkog povjerenstva za ljudska prava. 

 

Nakon otvaranje sjednice, pod točkom 3. dvnevnoga reda predloženo je verificiranje sadržaja 

dopisa Vijeća nacionalnih manjina BiH upućenog načelniku Općine Ilidža i predsjedatelju 

Općinskog vijeća Ilidža. 

 

Budući da je prijedlog prihvaćen, sjednica je imala sljedeći 

 

 

 



Dnevni red 

1. Usvajanje Zapisnika 69. sjednice Vijeća nacionalnih manjina BiH; 

2. Razmatranje Informacije Ureda Vijeća Europe u BiH o dodijeljenim sredstvima granta 

udrugama nacionalnih manjina u 2020. godini; 

3. Verificiranje dopisa načelniku Općine i predsjedatelju Općinskog vijeća Ilidža u vezi s 

deložacijom romskog naselja iz Velike aleje; 

4. Tekuća pitanja.  

 

Ad.1.  Usvajanje Zapisnika 69. sjednice Vijeća nacionalnih manjina BiH 

 

Predsjedatelj Vijeća nacionalnih manjina BiH otvorio je raspravu o ovoj točki dnevnoga reda. 

Budući da nije bilo rasprave, pristupilo se glasovanju te je Zapisnik jednoglasno usvojen. 

 

Ad.2. Razmatranje Informacije Ureda Vijeća Europe u BiH o dodijeljenim sredstvima 

granta udrugama nacionalnih manjina u 2020. godini 

 

Prije otvaranja rasprave, riječ je dana Maji Lukić-Schade radi izlaganja sadržaja Informacije o 

dodijeljenim sredstvima udrugama nacionalnih manjina u 2020. godini. Istaknuto je da su 

sredstva granta dodjeljivana u dva navrata, te su u prvom dodijeljena tri a u drugom šest 

grantova. Ostatak sredstava dodijeljen je za borbu protiv govora mržnje i zaštitu prava LGBTI 

osoba. U odgovoru na izlaganje Eve Pašić-Juhas potvrđeno je da je većina grantova realizirana 

u razdoblju od tri mjeseca i da je razdoblje realizacije projekta bilo iznimno kraće zbog 

pandemije koronavirusa. Na pitanje Todorke Jovanović koje su udruge nacionalnih manjina 

dobile sredstva granta Maja Lukić-Schade odgovorila je da su to udruge Bolja budućnost, 

Akcija, Alfa, te zajedno Rino Zandonai i Boljševi. 

 

Članovi Vijeća jednoglasno su primili k znanju Informaciju. 

 

Ad.3. Verificiranje dopisa načelniku Općine i predsjedatelju Općinskog vijeća Ilidža u 

vezi s deložacijom romskog naselja iz Velike aleje  

 

Velibor Kuvač je, u svojstvu inicijatora upućivanja dopisa, podsjetio članove Vijeća na sadržaj 

dopisa upućenog načelniku Općine i predsjedatelju Općinskog vijeća Ilidža u vezi s 

deložacijom romskog naselja iz Velike aleje. Upoznao ih je s aktivnostima nadležnih organa 



koje su uslijedile nakon upućivanja dopisa, od odgode deložacije do osiguranja privremenog 

ili stalnog smještaja za Rome. U raspravi su sudjelovali Andrija Svatok i Jovanka Manzalović-

Šalaka. Jovanka Manzalović-Šalaka predložila je da Vijeće treba biti tromjesečno 

obavještavano o učinjenome po ovom pitanju. Dogovoreno je da se za sljedeću sjednicu 

definira prijedlog dopisa radi obvezivanja nadležnih na dostavu ažuriranih informacija Vijeću. 

 

Ad.4.  Tekuća pitanja  

 

Predsjedatelj je dao riječ Draganu Markoviću, koji je ukazao na veoma težak položaj udruga 

nacionalnih manjina u vrijeme pandemije koronavirusa. Istaknuo je i da se određene razine 

vlasti u BiH ne pridržavaju obveze propisane Zakonom o pravima nacionalnih manjina i 

Okvirnom konvencijom za zaštitu nacionalnih manjina, a koja se odnosi na osiguravanje 

sredstava iz proračuna za pomoć nacionalnim manjinama, uz obrazloženje da se ta sredstva 

preusmjeravaju u borbu protiv koronavirusa. Ovakva situacija, navedeno je, utjecala je na 

nemogućnost djelovanja udruga nacionalnih manjina, izmirivanja obveza prema javnim 

poduzećima i slično. U raspravi su sudjelovali sljedeći članovi Vijeća: 

Velibor Kuvač - istaknuo je da se radi o situaciji koja nije u neposrednoj vezi s izbijanjem 

pandemije i da problem postoji čak i od ranije, navodeći za primjer sredstva iz proračuna FBiH 

koja se na papiru izdvajaju za nacionalne manjine, ali nikada ne budu u tu svrhu iskorištena; 

Tihomir Knežiček - podsjetio je na ranije upućene dopise institucijama na svim razinama 

vlasti, u kojima ih se podsjeća na njihove obveze prema nacionalnim manjinama. Istaknuo je 

i da postoje tijela vlasti koja dosljedno provode sve svoje obveze;  

Jovanka Manzalović-Šalaka - navela je primjer rada i aktivnosti koje provodi udruga Češka 

beseda iz Sarajeva;  

Andrija Svatok - naveo je način rada i probleme s kojima se susreću udruge koje djeluju na 

području Prnjavora;  

Maja Lukić-Schade - istaknula je važnost teme i obveza različitih razina vlasti prema 

domaćim zakonskim propisima i međunarodnim dokumentima koje je ratificirala Bosna i 

Hercegovina i podsjetila na dosadašnje aktivnosti Ureda Vijeća Europe i Koordinacijskog 

odbora u prošlom sazivu.  

U raspravi o potencijalnim rješenjima ovog problema sudjelovali su: Dejan Piotrovski, Hakan 

Varan, Jovanka Manzalović-Šalaka, Velibor Kuvač i Eva Pašić-Juhas. 

 

  



 

Nakon rasprave jednoglasno je prihvaćen prijedlog da se za sljedeću sjednicu pripremi 

prijedlog dopisa u kojem će se svim razinama vlasti ukazati na zakonsku obvezu osiguranja 

sredstava nacionalnim manjinama iz proračuna tih razina vlasti. Predstavnici Ureda Vijeća 

Europe u BiH predloženo je da o ovoj temi bude razgovarano i na nekom od budućih sastanaka 

Koordinacijskog odbora. 

 

 

Sjednica je završena u 15.30 sati. 

 

 

        Tajnica Zajedničkog povjerenstva                                                    Predsjedatelj 

                      za ljudska prava                                                      Vijeća nacionalnih manjina BiH 

                          Aida Kreho                                                                         Andrija Svatok                                                                           


